
 

 

 

Medlem af Folketinget Sandra Elisabeth Skalvig (LA) den 24. juni 2024 stillet følgende 

spørgsmål nr. S 1085 til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed besvares. 

 

Spørgsmål S 1085: 

”Mener ministeren, at det er i orden, at der fortsat forskes i data fra hælprøver i 

forskningsprojektet iPsych på trods af manglende godkendelse fra patienterne?” 

 

Begrundelse 

Der henvises til artiklen »140.000 børn og voksne har fået kortlagt gener i vildt 

forskningsprojekt. De ved det bare ikke« bragt den 26. maj 2024 på dr.dk. 

 

Svar: 

 

Der er tale om et forskningsprojekt, der blev godkendt med dispensation fra 

samtykke på et tidspunkt, hvor reglerne og praksis var anderledes end i dag, men jeg 

mener generelt, at borgere, hvis biologiske materiale indgår i denne type 

forskningsprojekter, bør informeres. Det er derfor positivt, at forskerne nu er gået i 

dialog med Statens Serum Institut om at forsøge at identificere og efterfølgende 

informere de involverede personer. 
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